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Valmistelija: vs. kunnansihteeri 
 
Sonkajärven kunnan HyTe-työryhmä on tehnyt seuraavan aloitteen siitä, 
että 1.1.2023 alkaen kuntiin tuleva Hyvinvointiraha kohdennetaan ja 
budjetoidaan kunnassamme tehtävään hyvinvointityöhön. 
 
”Työryhmä esittää, että hyvinvointiraha budjetoidaan seuraavaan kohtaan:  
TOIMIELIN: KUNNANHALLITUS JA VALTUUSTO  
Tulosalue: Terveyden ja hyvinvoinnin edistäminen, jonne luotaisi kunnan 
hyvinvointityölle oma projektinumerointi ja tiliöinti. 
 
Hyvinvointityön toimintasuunnitelman ja toimintakertomuksen valmistelisi 
HyTe-työryhmä. 
 
Vuoden 2023 toimintasuunnitelma tehtäisiin syyskaudella, jolloin 
tiedettäisiin missä aikataulussa hyvinvointiraha maksetaan kuntiin.   
 
Jatkossa hyvinvointityön suunnitelma, talousarvio ja toimintakertomus 
kulkisivat Sonkajärven kunnan normaalin taloussuunnittelun aikataulussa, 
edeten kunnanhallituksen sekä kunnanvaltuuston käsittelyyn. 
 
Hyvinvointirahaa on tulossa Sonkajärvelle 20 €/ asukas (2022 raporttien 
mukaisesti). Summa muuttuu joka vuosi sen mukaan miten kunnassa on 
hyvinvointityötä tehty ja raportoitu.  
 
Hyvinvointiraha kohdennettaisi vuosittain esim. seuraaviin kohteisiin: 
 ehkäisevään päihdetyöhön 
 osallistuvaan budjetointiin 
 HyTe:n vuosiaiheisiin työalojen kautta  
 -  Vuosi 2023: Hyvinvointityö kunnassamme. Ovatko palvelut  
  kunnossa? Kuinka kuntalainen ne löytävät ja mitä tarvitsemme  
  lisää?  
 - Vuosi 2024: Luonnosta voimaa 
 - Vuosi 2025: Perinnetaidot ja lähiruoka  
 ulkoilualueiden kehittämiseen esim. Mustikkasuo, kotiseututalo, 

Volokinpolku 
 teemallisiin iltoihin tai luentosarjoihin, jotka olisivat avoimia kuntalaisille 

esim. ”Uni-ilta”  
 erilaisiin tapahtumiin 
 
Rahalla voi kehittää uusia toimintamuotoja, joita hyvinvointityössä tarvitaan 
esim. koululaisten kesäajan hoito/ -toiminta. 
 
Rahan kohdentamisessa HyTe-työryhmä tarkistelisi, että sillä ei tehdä niitä 
asioita, joita työalat muutenkin budjetoivat talousarvioihinsa ja että raha 
kohdentuisi kaikille kuntalaisille mahdollisimman tasapuolisesti eli 
tapahtumat ja tilaisuudet eivät olisi vain tietylle kohderyhmälle vaan ne 
olisivat kaikille avoimia tapahtumia/ tilaisuuksia. 
 

Päätösesitys Kunnanjohtaja: 
Kunnanhallitus päättää, että aloite käsitellään talousarvion 2024 
valmistelun ja käsittelyn yhteydessä. 



 
Päätös Kunnanhallitus: 

Kunnanhallitus yksimielisesti hyväksyi päätösesityksen. 
________ 
 

 


